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Protokół nr XIII/2015 
sesji Rady Miejskiej w Lipianach, 

która odbyła się dnia 29 grudnia 2015 r. 
w Urzędzie Miejskim w Lipianach. 

 
 
ROA-R.0002.10.2015 

Godz. 13 00 

 
Punkt 1  

 
Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej                  
w Lipianach Mariusz Marek Przybylski otworzył obrady XIII sesji Rady Miejskiej, witając 
radnych, Burmistrza Lipian, Skarbnik Gminy Katarzynę Walerowską, Sekretarz Gminy 
Barbarę Krakowską-Petruk, sołtysów, wszystkich przybyłych na obrady sesji Rady Miejskiej 
w Lipianach oraz radiosłuchaczy Radia Plus Lipiany.  
 
Przewodniczący na podstawie listy obecności stwierdził, Ŝe w sesji uczestniczy 11 radnych, 
na ustawowy stan 15 radnych. Nieobecni są radni Artur Lipski, Piotr Rębacz, Danuta 
Gołębiowska oraz Dariusz Janik. W związku z powyŜszym przewodniczący stwierdził, Ŝe 
obrady są prawomocne.  
 

Punkt 2 
 
Zgłaszanie zmian do porządku obrad - punkt prowadził Wiceprzewodniczący Rady 
Miejskiej, który odczytał porządek obrad XIII sesji Rady Miejskiej (druk nr 1) .  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej - zapytał, czy radni lub burmistrz mają uwagi lub 
propozycje zmian do proponowanego porządku obrad.  
 
Burmistrz Lipian – poinformował, Ŝe prosi o rozbudowanie punktu w sprawie uchwalenia 
budŜetu Gminy Lipiany na rok 2016 (Proj. Nr 94) o następujące podpunkty:  
a) odczytanie projektu uchwały budŜetowej, 
b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
c) głosowanie nad wniesionymi poprawkami, 
d) głosowanie nad przyjęciem uchwały budŜetowej. 
Jest to spowodowane wymogami Regionalnej Izby Obrachunkowej, która wymaga Ŝeby 
udokumentowany był przebieg obrad w tym punkcie.  
Kolejna propozycja zmiany porządku obrad była juŜ sygnalizowana na komisjach, a dotyczy 
dwóch nowych projektów uchwał. Pierwszy to projekt w sprawie przyjęcia „Gminnego 
programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania 
narkomanii dla Gminy Lipiany na rok 2016” (Proj. Nr 105).  Drugiego projekt w sprawie 
rozwiązania straŜy miejskiej (Proj. Nr 106). Burmistrz poinformował, Ŝe w dniu sesji 
uczestniczył w nadzwyczajnej sesji Rady Gminy w Przelewicach, gdzie radni podjęli uchwałę 
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w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie porozumienie w sprawie rozwiązania StraŜy 
Miejskiej. Takie porozumienie zostało podpisane po sesji w Przelewicach.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – poinformował, Ŝe na prośbę pracownika biura rady 
proponuje wprowadzenie do porządku obrad protokołów z X, XI i XII sesji rady miejskiej.  
Wiceprzewodniczący zaproponował wprowadzenie protokołów w punktach 4,5 i 6 porządku 
obrad, zmian dotyczących projektu Nr 94 w punkcie 13 oraz projektów Nr 105 i 106 
odpowiednia w punkcie 24 i 25 porządku obrad.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie wprowadzenia do porządku 
obrad protokołu z X sesji Rady Miejskiej.  
 
Rada Miejska w Lipianach 11 głosami za, przy braku głosów przeciwnych i braku  
głosów wstrzymujących, jednogłośnie  przyjęła zmianę do porządku obrad.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie wprowadzenia do porządku 
obrad protokołu z XI sesji Rady Miejskiej.  
 
Rada Miejska w Lipianach 11 głosami za, przy braku głosów przeciwnych i braku  
głosów wstrzymujących, jednogłośnie  przyjęła zmianę do porządku obrad.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie wprowadzenia do porządku 
obrad protokołu z XII sesji Rady Miejskiej.  
 
Rada Miejska w Lipianach 11 głosami za, przy braku głosów przeciwnych i braku  
głosów wstrzymujących, jednogłośnie  przyjęła zmianę do porządku obrad.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie wprowadzenia do porządku 
obrad rozszerzenia porządku w punkcie 13.  
 
Rada Miejska w Lipianach 11 głosami za, przy braku głosów przeciwnych i braku  
głosów wstrzymujących, jednogłośnie  przyjęła zmianę do porządku obrad.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie wprowadzenia do porządku 
obrad projektu w sprawie przyjęcia „Gminnego programu profilaktyki i  rozwiązywania 
problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii dla Gminy Lipiany na rok 2016” 
(Proj. Nr 105). 
 
Rada Miejska w Lipianach 11 głosami za, przy braku głosów przeciwnych i braku  
głosów wstrzymujących, jednogłośnie  przyjęła zmianę do porządku obrad.  
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Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie wprowadzenia do porządku 
obrad projektu w sprawie rozwiązania straŜy miejskiej (Proj. Nr 106). 
 
Rada Miejska w Lipianach 11 głosami za, przy braku głosów przeciwnych i braku  
głosów wstrzymujących, jednogłośnie  przyjęła zmianę do porządku obrad.  
 
Zmieniony porządek obrad XIII sesji Rady Miejskiej w Lipianach  
w dniu 29 grudnia 2015 r.   (druk Nr 2):  
 

1. Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum. 
2. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
3. Sprawozdanie Burmistrza Lipian z okresu międzysesyjnego. 
4. Przyjęcie protokół z X sesji Rady Miejskiej w Lipianach. 
5. Przyjęcie protokołu z XI sesji Rady Miejskiej w Lipianach. 
6. Przyjęcie protokołu z XII nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Lipianach.  
7. Interpelacje i zapytania radnych. 
8. Zapytania sołtysów. 
9. Omówienie sytuacji Związku Gmin Dolnej Odry. 
10. Informacja Burmistrza Lipian na temat pozyskanych środków zewnętrznych na 

zadania własne gminy. 
11. Informacja o realizacji funduszu sołeckiego w 2015 r.  
12. Podjęcie uchwały Rady Miejskiej w sprawie zmian  budŜetu i w budŜecie Gminy 

Lipiany na 2015 rok (Proj. Nr 93). 
13. Podjęcie uchwały Rady Miejskiej w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Lipiany 

na rok 2016 (Proj. Nr 94). 
a) odczytanie projektu uchwały budŜetowej, 
b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
c) głosowanie nad wniesionymi poprawkami, 
d) głosowanie nad przyjęciem uchwały budŜetowej. 

14. Podjęcie uchwały Rady Miejskiej w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej Gminy Lipiany na lata 2016-2025 (Proj. Nr 95). 

15. Podjęcie uchwały Rady Miejskiej w sprawie planu pracy Rady Miejskiej na 2016 rok 
(Proj. Nr 96). 

16. Podjęcie uchwały Rady Miejskiej w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji stałych 
na rok 2016 (Proj. Nr 97). 

17. Podjęcie uchwały Rady Miejskiej w sprawie ustanowienia nieodpłatnej słuŜebności 
gruntowej na działkach nr 276/1 i 276/2 obręb 2 m. Lipiany (Proj. Nr 98). 

18. Podjęcie uchwały Rady Miejskiej w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 
Burmistrza Lipian (Proj. Nr 99). 

19. Podjęcie uchwały Rady Miejskiej w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 
Burmistrza Lipian (Proj. Nr 100). 

20. Podjęcie uchwały Rady Miejskiej w sprawie zatwierdzenia Planów Odnowy Wsi 
Mielęcinek i Wsi Skrzynka oraz ustalenia Programu Odnowy Miejscowości Lipiany 
(Proj. Nr 101). 



4 
 

21. Podjęcie uchwały Rady Miejskiej w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie  dla 
Gminy Lipiany na lata 2016-2021 (Proj. Nr 102). 

22. Podjęcie uchwały Rady Miejskiej w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków (Proj. Nr 103). 

23. Podjęcie uchwały Rady Miejskiej w sprawie zaliczenia  dróg  do  kategorii dróg 
gminnych i ustalenia ich przebiegu (Proj. Nr 104). 

24. Podjęcie uchwały Rady Miejskiej w sprawie przyjęcia „Gminnego programu 
profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania 
narkomanii dla Gminy Lipiany na rok 2016” (Proj. Nr 105). 

25. Podjęcie uchwały Rady Miejskiej w sprawie rozwiązania straŜy miejskiej             
(Proj. Nr 106). 

26. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych oraz sołtysów. 
27. Wolne wnioski.  
28. Zamknięcie obrad XIII sesji Rady Miejskiej w Lipianach.  

 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej - przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

 
Punkt 3 

 
Sprawozdanie Burmistrza Lipian z okresu międzysesyjnego - punkt poprowadził 
wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, który poprosił o zabranie głosu Burmistrza Lipian.  
 
Burmistrz Lipian - przedłoŜył radzie informację na temat działalności Burmistrza Lipian       
w okresie międzysesyjnym od dnia 28 października 2015 r. do dnia 29 grudnia 2015 r.            
– druk nr 6 .  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – zapytał, czy są pytania do sprawozdania Burmistrza 
Lipian. Wobec braku pytań przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

 
Na obrady sesji przybył radny Artur Lipski – w sesji uczestniczyło 12 radnych. 

 
Punkt 4 

 
Przyjęcie protokołu z X sesji Rady Miejskiej w Lipianach – punkt poprowadził 
wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, który zapytał, czy radni zgłaszają uwagi do 
przedstawionego projektu protokołu. Wobec braku uwag poddał przedmiotowy protokół pod 
głosowanie. 
 
Rada Miejska w Lipianach 12 głosami za, przy braku głosów przeciwnych i braku  
głosów  wstrzymujących, większością głosów przyjęła protokół z obrad X sesji Rady 
Miejskiej w Lipianach. 
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Punkt 5 
 
Przyjęcie protokołu z XI sesji Rady Miejskiej w Lipianach – punkt poprowadził 
wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, który zapytał, czy radni zgłaszają uwagi do 
przedstawionego projektu protokołu. Wobec braku uwag poddał przedmiotowy protokół pod 
głosowanie. 
 
Rada Miejska w Lipianach 12 głosami za, przy braku głosów przeciwnych i braku  
głosów  wstrzymujących, większością głosów przyjęła protokół z obrad XI sesji Rady 
Miejskiej w Lipianach. 

Punkt 6 
 
Przyjęcie protokołu z XII nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Lipianach – punkt 
poprowadził wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, który zapytał, czy radni zgłaszają uwagi 
do przedstawionego projektu protokołu. Wobec braku uwag poddał przedmiotowy protokół 
pod głosowanie. 
 
Rada Miejska w Lipianach 12 głosami za, przy braku głosów przeciwnych i braku  
głosów wstrzymujących, większością głosów przyjęła protokół z obrad XII 
nadzwyczajnej  sesji Rady Miejskiej w Lipianach. 
 

Punkt 7 
 
Interpelacje i zapytania radnych – punkt poprowadził wiceprzewodniczący Rady 
Miejskiej, który poprosił radnych o zabieranie głosu w tym punkcie.  
 
Radny Mirosław Biernacki – poinformował, Ŝe chciałby zgłosić kwestię zalewania posesji 
pana Hejny przy ul. Kopernika. Dzieje się tak juŜ od kilku lat i sprawa nie jest do końca 
załatwiona.  
Druga sprawa, czy moŜna zdemontować część barierek i odblokować wyjazd z ul. Kopernika 
na starą drogą numer 3.  
Kolejna sprawa to kwestia komina na starej tapicerni, sprawa ciągnie się juŜ długo i dlatego 
poprosił o pozytywne załatwienie tej sprawy.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – zapytał, czy są jeszcze pytania w tym punkcie, 
wobec braku zgłoszeń przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

 
Na obrady sesji przybył radny Piotr Rębacz – w sesji uczestniczyło 13 radnych. 

 
Punkt 8 

 
Zapytania sołtysów - punkt poprowadził przewodniczący Rady Miejskiej, który zwrócił  
się do sołtysów o zabieranie głosu w tej części obrad.  
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Sołtys Bogdan Sawa (Sołectwo Dębiec) – poinformował, Ŝe na jednej z wcześniejszych sesji 
poruszał temat kontroli numeracji budynków. Widać, Ŝe w tym temacie część rzeczy została 
zrobiona, ale jeszcze nie do końca.  
Kolejna kwestia dotyczy moŜliwości poprawienia drogi na osiedle domków za Areco, 
poniewaŜ jest ona dziurawa jak ser i ludzie mają problem z dojazdem.  
Kolejna sprawa dotyczy równieŜ tego osiedla, a mianowicie oświetlenia, poniewaŜ obecnie 
jest tam bardzo ciemno. 
Sołtys zapytał, dlaczego są tak wysokie podwyŜki opłat za odbiór śmieci oraz dlaczego sołtysi 
mają roznosić nakazy płatnicze. Nie jest to obowiązek sołtysa i chyba związek ma 
wystarczająco pieniędzy, Ŝeby za to płacić i nie chodzi tu o sołtysów tylko na przykład 
wynajęte osoby.  
Kiedy zawiązywał się Związek Dolnej Odry mówiło się, Ŝe nie będzie biura w Lipianach,        
a okazuje się, Ŝe w ramach urzędu urzędnicy wykonują zadania dla dolnej odry, mimo Ŝe nie 
mają tego w zakresie obowiązków. Sołtys często załatwia sprawy w urzędzie i widzi jak co 
chwile przychodzi ktoś w sprawie deklaracji itp. Owszem ludziom trzeba pomóc, ale powinno 
to być np. osobne biuro i wynajęta osoba, Ŝeby to robiła. Jeśli  juŜ to jest tak robione to gmina 
powinna za to otrzymać pieniądze. Obecnie pod petycją w sprawie ceny śmieci jest juŜ około 
800 podpisów mieszkańców i ten temat radni powinni rozwaŜyć. 
Kolejne pytanie skierowane jest do pani Kierownik SPZOZ i dotyczy tego dlaczego w dniu 
sesji zamknięty był punkt pobrań krwi do laboratorium w SPZOZ w Lipianach.  Część ludzi, 
zwłaszcza starszych nie ma jak dojechać do Pyrzyc, czy Myśliborza i tak nie powinno być.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – zapytał, czy są jeszcze pytania w tym punkcie, 
wobec braku zgłoszeń przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

 
Punkt 9 

 
Omówienie sytuacji Związku Gmin Dolnej Odry – dyskusja. 
 

Punkt 10 
 
Informacja Burmistrza Lipian na temat pozyskanych środków zewnętrznych na zadania 
własne gminy – punkt poprowadził wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, który poprosił  
o stanowiska komisji w przedmiotowej sprawie. 

 
Stanowiska komisji: 
 
���� Stanowisko Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Ochrony Środowiska 
– druk nr 3, 
���� Stanowisko Komisji Rolnictwa, Handlu i Usług - druk nr 5. 
���� Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego, Inwestycji i BudŜetu  - druk nr 4. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – zapytał, czy ktoś z radnych chce zabrać głos w tym 
punkcie, w związku z brakiem zgłoszeń poddał informację pod głosowanie. 
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Rada Miejska w Lipianach 13 głosami za,  przy braku głosów przeciwnych i braku 
głosów wstrzymujących, jednogłośnie przyjęła informacj ę Burmistrza Lipian na temat 
pozyskanych środków zewnętrznych na zadania własne gminy. 
 

Obrady sesji opuścił radny Piotr R ębacz – w sesji uczestniczyło 12 radnych. 
 

Punkt 11 
 
Informacja o realizacji funduszu sołeckiego w 2015 r. – punkt poprowadził 
wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, który poprosił o stanowiska komisji w przedmiotowej 
sprawie. 

 
Stanowiska komisji: 
 
���� Stanowisko Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Ochrony Środowiska 
– druk nr 3, 
���� Stanowisko Komisji Rolnictwa, Handlu i Usług - druk nr 5. 
���� Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego, Inwestycji i BudŜetu  - druk nr 4. 
 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – zapytał, czy ktoś z radnych chce zabrać głos w tym 
punkcie. 
 
Cezary Pawluk Sołtys Sołectwa Batowo – poinformował, Ŝe w związku z przekroczeniem 
terminu sołectwo otrzymało informację, Ŝe przepadnie 8 tys. zł przeznaczonych w funduszu 
sołeckim na remont drogi. Sołtys zapytał, czy jest to prawda.  
 
Burmistrz Lipian  – poinformował, Ŝe zgodnie z ustawą w odpowiednim terminie naleŜy 
zgłaszać wnioski o zmianę przeznaczenia środków w funduszu sołeckim. Z takich, czy innych 
przyczyn sołectwo Batowo tego nie zrobiło w terminie i do zmian nie doszło. W związku        
z powyŜszym urząd nie moŜe przenieść tych środków na inny cel i przekazać je do sołectwa.  
 
Cezary Pawluk Sołtys Sołectwa Batowo – poinformował, Ŝe nie jest to wina sołectwa. Rada 
Sołecka prosiła, Ŝeby zrobić zebranie wiejskie i zmienić sołtysa, dlaczego ma teraz za to 
sołectwo cierpieć, skoro zebranie w celu odwołania sołtysa zostało juŜ zwołane po terminie 
na przesunięcie środków.  
 
Burmistrz Lipian  – poinformował, Ŝe nie jego winą jest, Ŝe poprzedni sołtys nie zwoływał 
zebrania wiejskiego. Mieszkańcy zwracali się do niego, on pisał do sołtysa o zwołanie 
zebrania, ale on tego nie zrobił. Niestety obowiązuje ciągłość władzy i następcy ponoszą 
konsekwencję decyzji poprzedników.   
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – poinformował, Ŝe szkoda, Ŝe na sali nie ma w tej 
chwili poprzedniego sołtysa, który moŜe wyjaśniłby coś w tym temacie.  
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Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – zapytał, czy ktoś z radnych chce zabrać głos w tym 
punkcie, w związku z brakiem zgłoszeń poddał informację pod głosowanie. 
 
Rada Miejska w Lipianach 12 głosami za,  przy braku głosów przeciwnych i braku 
głosów wstrzymujących, jednogłośnie przyjęła informacj ę o realizacji funduszu 
sołeckiego w 2015 r. 

Punkt 12 
 
Podjęcie uchwały Rady Miejskiej w sprawie zmian  budŜetu i w budŜecie Gminy 
Lipiany na 2015 rok (Proj. Nr 93) - punkt poprowadził wiceprzewodniczący Rady 
Miejskiej, który poprosił o zabranie głosu Skarbnik Gminy.  
 
Skarbnik Gminy  – poinformowała, Ŝe uchwała ma charakter porządkujący. Wprowadza 
dochody uzyskane na dzień dzisiejszy w większej wysokości, zmniejsza dochody, które 
zostały uzyskane w mniejszej wysokości tak, aby zbilansować budŜet. Wydatki zwiększane są 
tylko jeśli jest to konieczne na przykład zwiększenie dotacji od Gminy Przelewice na StraŜ 
Miejską i na pomoc społeczną. Zmniejszenie dochodów jest łącznie na kwotę 92.000 zł,           
a zwiększenie dochodów na kwotę 96.371 zł i zwiększenie wydatków na kwotę 4.371 zł. 
Jednocześnie na wniosek Kierownika GZK zmieniany jest plan zakładu budŜetowego.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – poprosił o stanowiska komisji w przedmiotowej 
sprawie. 

 
Stanowiska komisji: 
 
���� Stanowisko Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Ochrony Środowiska 
– druk nr 3, 
���� Stanowisko Komisji Rolnictwa, Handlu i Usług - druk nr 5. 
���� Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego, Inwestycji i BudŜetu  - druk nr 4. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – zapytał, czy ktoś z radnych chce zabrać głos w tym 
punkcie, w związku z brakiem zgłoszeń poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Rada Miejska w Lipianach 12 głosami za,  przy braku głosów przeciwnych i braku 
głosów wstrzymujących, jednogłośnie przyjęła uchwałę w sprawie zmian  budŜetu             
i w budŜecie Gminy Lipiany na 2015 rok (XIII/92/2015). 
 

 
Punkt 13 

 
Podjęcie uchwały Rady Miejskiej w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Lipiany na rok 
2016 (Proj. Nr 94) - punkt poprowadził wiceprzewodniczący Rady Miejskiej. 
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a) odczytanie projektu uchwały budŜetowej: 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – odczytał projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
budŜetu Gminy Lipiany na rok 2016. 
 

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej: 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – odczytał opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej 
na temat projektu uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Lipiany na rok 2016. 
 

c) głosowanie nad wniesionymi poprawkami: 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie poprawki zgłoszone do 
projektu uchwały przez Burmistrza Lipian. 
 
Rada Miejska w Lipianach 12 głosami za,  przy braku głosów przeciwnych i braku 
głosów wstrzymujących, jednogłośnie przyjęła poprawki do projektu uchwały w sprawie 
uchwalenia budŜetu Gminy Lipiany na rok 2016 zgłoszone przez Burmistrza Lipian.  
 

d) głosowanie nad przyjęciem uchwały budŜetowej. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – poprosił o zabranie głosu Burmistrza Lipian              
i o udzielenie informacji na temat konstruowania budŜetu gminy na rok 2016 oraz czy jest 
szansa na realizację tego budŜetu.  
 
Burmistrz Lipian  – poinformował, Ŝe pierwszym etapem pracy nad budŜetem były wytyczne 
skierowane do jednostek budŜetowych, Ŝeby określić potrzeby. Wiele zadań trzeba było 
niestety ograniczyć, dokonać koniecznych cięć. BudŜet był konstruowany w celu realizacji 
najpilniejszych potrzeb i pod kątem pozyskania ewentualnych środków unijnych. Gmina idzie 
w kierunku remontu dróg, zagospodarowania terenu przy jez. Kościelnym. Odnośnie 
zagospodarowania półwyspu storczyków okazało się, Ŝe tego zadania nie uda się zrealizować 
w ramach kontraktu wojewódzkiego. W związku z tym po rozmowach z p. Skarbnik oraz  
z radnymi na komisjach podjął decyzję  o zagospodarowaniu parku przy jez. Kościelnym na 
ul. Wodnej. W ramach tego gmina nawiązała współpracę z Zachodniopomorskim 
Uniwersytetem Technologicznym w celu przygotowania przez studentów róŜnych koncepcji 
zagospodarowania tego terenu. W budŜecie zaplanowane zostały środki na dokumentację 
techniczną w celu realizacji tego projektu i pozyskanie środków  z funduszy unijnych. Gmina 
będzie starała się teŜ na pozyskanie dodatkowych środków na realizację tzw. miękkich 
projektów, głównie w celu poprawienia estetyki miasta.  
Niestety nie udało się ułoŜyć tak budŜetu, Ŝeby uniknąć zaciągania kredytu. Konieczne będą 
zmiany w budŜecie na przykład jeśli zostanie podjęta decyzja o likwidacji StraŜy Miejskiej. 
Spięcie budŜetu w całość było trudne i realizacja tego budŜetu na pewno nie będzie łatwa.  
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Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – poinformował, Ŝe radni zdają sobie sprawę Ŝe 
projekt budŜetu powstał w wyniku cięŜkiej pracy burmistrza, pracowników urzędu,                  
a zwłaszcza pani Skarbnik, ale w opinii radnego jest to jeden z najgorszych budŜetów             
w historii Gminy Lipiany i nie wszystkie aspekty finansowe w tym budŜecie zostały wzięte 
pod uwagę. Realia finansowe naszej gminy są oczywiście takie jakie są, sytuacja finansowa 
jest bardzo trudna. Przed głosowaniem radny chciałby zapytać jednak o wydatki inwestycyjne 
w jednostkach oświatowych. Standard funkcjonowania szkoły i przedszkola jest bardzo 
waŜny. Nie zostały uwzględnione środki finansowe na remont biblioteki, której budynek jest 
w złym stanie technicznym. Poruszane teŜ były tematy infrastruktury oświetleniowej gminy. 
RównieŜ środki unijne to duŜa moŜliwość na rozwój, a na udział własny w projekcie budŜetu 
jest tylko 20.000 zł. Kolejna sprawa dotyczy wydatków związanych z członkostwem              
w Związku Gmin Dolnej Odry, gdzie rezerwa na ten cel wynosi 100.000 zł i nie wiadomo, 
jakie nasza gmina poniesie koszty z tego tytułu ostatecznie. Kolejna sprawa dotyczy rezerwy 
na remonty w obiektach oświatowych stworzonej w budŜecie 2015 roku.  
 
Skarbnik Gminy  – poinformowała, Ŝe odnośnie rezerwy na remonty w jednostkach 
oświatowych w wysokości 80.000 zł w budŜecie roku 2015, to środki te zostaną jako 
nadwyŜka budŜetowa i będą wprowadzane na początku roku 2016 do budŜetu. Rezerwa ta nie 
została stracona ani wydana na inne cele. O rozdysponowaniu wolnych środków zdecyduje 
ostatecznie rada. Skarbnik nie wykorzystuje tej nadwyŜki teraz, poniewaŜ jest to wydatek 
bieŜący, który wpływa na wskaźnik 243. Skarbnik woli wprowadzić to do budŜetu, kiedy 
będzie znana wysokość subwencji i dotacji.  
W sprawie oświetlenia to zaplanowane są środki na wymianę oświetlenia w ramach programu 
gospodarki niskoemisyjnej. Kwota w budŜecie jest na ten cel zapisana, jednak o samej 
lokalizacji skarbnik juŜ nie decyduje.  
Rezerwa dla ZGDO została zaplanowana w momencie, kiedy nie było wiadomo w jakiej 
wysokości będzie kredyt zaciągany przez związek w rachunku bieŜącym. W dniu dzisiejszym 
okazało się, Ŝe kredytu nie będzie, poniewaŜ związek idzie inną drogą, tak Ŝeby spłacić 
kredyt, a nie regulować naleŜności bieŜącej. W związku z tym gmina nie będzie miała 
obciąŜeń z tytułu udziału w tym kredycie, tylko zobowiązania wymagalne, które będą 
prezentowane w sprawozdaniach, ale jako takiej spłaty kredytu nie będzie. Mimo to na chwilę 
obecną nie chce ruszać tej rezerwy, poniewaŜ nie wiadomo jak skończy się rok i czy 
zaplanowana wysokość składki nie ulegnie zmianie. Bezpieczniej jest zostawić taką rezerwę.  
W budŜecie zaplanowane są środki na inwestycję drogowe, które będą równieŜ realizowane      
z udziałem środków pozyskanych. Środki te zaplanowane są w pełnej wysokości w celu 
zabezpieczenia środków na udział własny. Wspomniane przez radnego 20.000 zł to jest 
dodatkowa rezerwa na ten cel tzn. pozyskanie funduszy unijnych. Brany pod uwagę wariant 
zwiększenia tej kwoty. Pod tym kątem rozwaŜany jest wariant restrukturyzacji zadłuŜenia 
gminy w celu zwiększenia środków na pozyskanie środków unijnych z jednoczesnym 
wydłuŜeniem spłat dotychczasowych kredytów. W  roku 2016 spłaty zadłuŜenia są na 
poziomie 540.000 zł, a planowany kredyt 650.000 zł.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej poprosił  o stanowiska komisji w przedmiotowej 
sprawie. 
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Stanowiska komisji: 
 
���� Stanowisko Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Ochrony Środowiska 
– druk nr 3, 
���� Stanowisko Komisji Rolnictwa, Handlu i Usług - druk nr 5. 
���� Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego, Inwestycji i BudŜetu  - druk nr 4. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – zapytał, czy ktoś z radnych chce zabrać głos w tym 
punkcie, w związku z brakiem zgłoszeń poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Rada Miejska w Lipianach 12 głosami za,  przy braku głosów przeciwnych i braku 
głosów wstrzymujących, jednogłośnie przyjęła uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu 
Gminy Lipiany na rok 2016 (XIII/93/2015). 
 

Na obrady sesji przybył radny Dariusz Janik – w sesji uczestniczyło 13 radnych. 
 

Punkt 14 
 

Podjęcie uchwały Rady Miejskiej w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej Gminy Lipiany na lata 2016-2025 (Proj. Nr 95) - punkt poprowadził 
wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, który poprosił o zabranie głosu Skarbnik Gminy. 
 
Skarbnik Gminy  – poinformowała, Ŝe przedmiotowy projekt jest konsekwencją przyjęcia 
projektu w sprawie budŜetu na rok 2016. Poinformowała, Ŝe burmistrz chce wprowadzić 
poprawki do projektu przedmiotowej uchwały. Gmina w roku 2015 zrezygnowała                      
z zaciągnięcia kredytu w wysokości 350.000 zł w związku z czym kwota zadłuŜenia jest 
mniejsza o tą kwotę. Skarbnik wyraziła zadowolenie z tego, Ŝe w roku 2015 udało się nie 
zaciągać kredytu i z tego Ŝe dług gminy systematycznie spada. W planie inwestycji ujęto 
równieŜ środki na remonty dróg gminnych.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – poprosił o stanowiska komisji w przedmiotowej 
sprawie. 
 
Stanowiska komisji: 
 
���� Stanowisko Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Ochrony Środowiska 
– druk nr 3, 
���� Stanowisko Komisji Rolnictwa, Handlu i Usług - druk nr 5. 
���� Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego, Inwestycji i BudŜetu  - druk nr 4. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – zapytał, czy ktoś z radnych chce zabrać głos w tym 
punkcie, wobec braku zgłoszeń poddał projekt uchwały pod głosowanie wraz z poprawkami  
Burmistrza Lipian.  
 



12 
 

Rada Miejska w Lipianach 13 głosami za,  przy braku głosów przeciwnych i braku 
głosów wstrzymujących, jednogłośnie przyjęła uchwałę w sprawie uchwalenia zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej Gminy Lipiany na lata 2016-2025 (XIII/94/2015). 
 

Punkt 15 
 

Podjęcie uchwały Rady Miejskiej w sprawie planu pracy Rady Miejskiej na 2016 rok 
(Proj. Nr 96) - punkt poprowadził wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, który poprosił         
o stanowiska komisji  w przedmiotowej sprawie. 
 
Stanowiska komisji: 
 
���� Stanowisko Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Ochrony Środowiska 
– druk nr 3, 
���� Stanowisko Komisji Rolnictwa, Handlu i Usług - druk nr 5. 
���� Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego, Inwestycji i BudŜetu  - druk nr 4. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – poinformował, Ŝe stanowiska Komisji Zdrowia, 
Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Ochrony Środowiska oraz Komisji Rozwoju 
Gospodarczego, Inwestycji i BudŜetu  są zbieŜne dlatego poddał je pod głosowanie.  
 
Rada Miejska w Lipianach 13 głosami za,  przy braku głosów przeciwnych i braku 
głosów wstrzymujących, jednogłośnie przyjęła proponowany plan pracy rady w wersji 
zaproponowanej przez dwie komisję.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – zapytał, czy ktoś z radnych chce zabrać głos w tym 
punkcie, wobec braku zgłoszeń poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Rada Miejska w Lipianach 13 głosami za,  przy braku głosów przeciwnych i braku 
głosów wstrzymujących, jednogłośnie przyjęła uchwałę w sprawie planu pracy Rady 
Miejskiej na 2016 rok (XIII/95/2015). 

 
Punkt 16 

 
Podjęcie uchwały Rady Miejskiej w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji stałych na 
rok 2016 (Proj. Nr 97) - punkt poprowadził wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, który 
poprosił  o stanowiska komisji  w przedmiotowej sprawie. 
 
 
Stanowiska komisji: 
 
���� Stanowisko Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Ochrony Środowiska 
– druk nr 3, 
���� Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego, Inwestycji i BudŜetu – druk nr 4, 
���� Stanowisko Komisji Rolnictwa, Handlu i Usług - druk nr 5. 
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Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Teresa Klimkiewicz – poinformowała, Ŝeby 
sugerowaną przez komisję zdrowia kontrolę delegacji zlecać Komisji Rewizyjnej poprzez 
przegłosowanie przez Radę Miejską.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – poinformował, Ŝe przegłosowanie projektu uchwały 
uwzględniającego wniosek komisji zdrowia, będzie upowaŜniało do przeprowadzenia takiej 
kontroli.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – zapytał, czy moŜe przegłosować propozycję komisji 
odrębnie, czy cały projekt razem z uwzględnieniem wszystkich propozycji komisji.  
 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Teresa Klimkiewicz – poinformowała, Ŝe w roku 
2014 podobny zakres kontroli był wykonywany przez poprzednią Komisję Rewizyjną i nie 
było Ŝadnych zastrzeŜeń. Nie słyszała, Ŝeby w tym czasie wydarzyło się coś nadzwyczajnego 
co powodowałoby, Ŝe taka kontrola jest uzasadniona, dlatego poprosiła radnych                         
o zastanowienie się nad tym, czy taka kontrola jest uzasadniona.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – poinformował, Ŝe poprzednia kontrola dotyczyła 
roku 2014, a propozycja obecna dotyczy 2015 roku. Jest to temat delikatny. Kontroli będzie 
dokonywała Komisja Rewizyjna, dlatego radni nie będą chcieli zmuszać przewodniczącej         
i członków komisji do tej kontroli i jeśli przewodnicząca uzasadni ewentualne odstąpienie od 
kontroli to radny się do tego przychyli.  
 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Teresa Klimkiewicz – poinformowała, Ŝe Komisja 
Rewizyjna nie działa na zasadzie indywidualnego chcenia lub nie. Jeśli radni uwaŜają, Ŝe są 
przesłanki do dokonania takiej kontroli to Komisja Rewizyjna tej kontroli dokona.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie wniosek Komisji Zdrowia, 
Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Ochrony Środowiska o przeprowadzenie kontroli 
delegacji w Urzędzie Miejskim w Lipianach za 2015 rok.  
 
Rada Miejska w Lipianach 7 głosami za,  przy 1 głosie przeciwnym i 4 głosach 
wstrzymujących, większością głosów przyjęła wniosek Komisji.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie projekt uchwały.  
 
Rada Miejska w Lipianach 13 głosami za,  przy braku głosów przeciwnych i braku 
głosów wstrzymujących, jednogłośnie przyjęła uchwałę w sprawie przyjęcia planów 
pracy Komisji stałych na rok 2016 (XIII/96/2015). 
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Punkt 17 
 
Podjęcie uchwały Rady Miejskiej w sprawie ustanowienia nieodpłatnej słuŜebności 
gruntowej na działkach nr 276/1 i 276/2 obręb 2 m. Lipiany (Proj. Nr 98) - punkt 
poprowadził wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, który poprosił o stanowiska komisji            
w przedmiotowej sprawie. 
 
Stanowiska komisji: 
 
���� Stanowisko Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Ochrony Środowiska 
– druk nr 3, 
���� Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego, Inwestycji i BudŜetu – druk nr 4, 
���� Stanowisko Komisji Rolnictwa, Handlu i Usług - druk nr 5. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – zapytał, czy ktoś z radnych chce zabrać głos w tym 
punkcie, wobec braku zgłoszeń poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Rada Miejska w Lipianach 13 głosami za,  przy braku głosów przeciwnych i braku 
głosów wstrzymujących, jednogłośnie przyjęła uchwałę w sprawie ustanowienia 
nieodpłatnej słuŜebności gruntowej na działkach nr 276/1 i 276/2 obręb 2 m. Lipiany 
(XIII/97/2015). 

Punkt 18 
 

Podjęcie uchwały Rady Miejskiej w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 
Burmistrza Lipian (Proj. Nr 99)  - punkt poprowadził wiceprzewodniczący Rady 
Miejskiej, który poprosił o stanowiska komisji w przedmiotowej sprawie. 
 
Stanowiska komisji: 
 
���� Stanowisko Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Ochrony Środowiska 
– druk nr 3, 
���� Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego, Inwestycji i BudŜetu – druk nr 4, 
���� Stanowisko Komisji Rolnictwa, Handlu i Usług - druk nr 5. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – zapytał, czy ktoś z radnych chce zabrać głos w tym 
punkcie. Wobec braku uwag poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Rada Miejska w Lipianach 13 głosami za,  przy braku głosów przeciwnych i braku 
głosów wstrzymujących, jednogłośnie przyjęła uchwałę w sprawie rozpatrzenia skargi 
na działalność Burmistrza Lipian (XIII/98/2015).  
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Punkt 19 
 
Podjęcie uchwały Rady Miejskiej w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 
Burmistrza Lipian (Proj. Nr 100)  - punkt poprowadził wiceprzewodniczący Rady 
Miejskiej, który poprosił o stanowiska komisji w przedmiotowej sprawie. 
 
Stanowiska komisji: 
 
���� Stanowisko Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Ochrony Środowiska 
– druk nr 3, 
���� Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego, Inwestycji i BudŜetu – druk nr 4, 
���� Stanowisko Komisji Rolnictwa, Handlu i Usług - druk nr 5. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – zapytał, czy ktoś z radnych chce zabrać głos w tym 
punkcie. Wobec braku uwag poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Rada Miejska w Lipianach 12 głosami za,  przy braku głosów przeciwnych i 1 głosie 
wstrzymującym, większością głosów przyjęła uchwałę w sprawie rozpatrzenia skargi na 
działalność Burmistrza Lipian (XIII/99/2015).  
 

Punkt 20 
 

Podjęcie uchwały Rady Miejskiej w sprawie zatwierdzenia Planów Odnowy Wsi 
Mielęcinek i Wsi Skrzynka oraz ustalenia Programu Odnowy Miejscowości Lipiany 
(Proj. Nr 101) - punkt poprowadził wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, który poprosił  
o stanowiska komisji w przedmiotowej sprawie. 
 
Stanowiska komisji: 
 
���� Stanowisko Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Ochrony Środowiska 
– druk nr 3, 
���� Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego, Inwestycji i BudŜetu – druk nr 4, 
���� Stanowisko Komisji Rolnictwa, Handlu i Usług - druk nr 5. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – zapytał, czy ktoś z radnych chce zabrać głos w tym 
punkcie. Wobec braku uwag poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Rada Miejska w Lipianach 13 głosami za,  przy braku głosów przeciwnych i braku 
głosów wstrzymujących, jednogłośnie przyjęła uchwałę w sprawie zatwierdzenia Planów 
Odnowy Wsi Mielęcinek i Wsi Skrzynka oraz ustalenia Programu Odnowy 
Miejscowości Lipiany (XIII/100/2015).  
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Punkt 21 
 
Podjęcie uchwały Rady Miejskiej w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie  dla 
Gminy Lipiany na lata 2016-2021 (Proj. Nr 102) - punkt poprowadził 
wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, który poprosił o stanowiska komisji w przedmiotowej 
sprawie. 
 
Stanowiska komisji: 
 
���� Stanowisko Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Ochrony Środowiska 
– druk nr 3, 
���� Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego, Inwestycji i BudŜetu – druk nr 4, 
���� Stanowisko Komisji Rolnictwa, Handlu i Usług - druk nr 5. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – zapytał, czy ktoś z radnych chce zabrać głos w tym 
punkcie. Wobec braku uwag poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Rada Miejska w Lipianach 13 głosami za,  przy braku głosów przeciwnych i braku 
głosów wstrzymujących, jednogłośnie przyjęła uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego 
Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy           
w Rodzinie  dla Gminy Lipiany na lata 2016-2021 (XIII/101/2015). 

 
Punkt 22 

 
Podjęcie uchwały Rady Miejskiej w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków (Proj. Nr 103) - punkt 
poprowadził wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, który poprosił o stanowiska komisji        
w przedmiotowej sprawie. 
 
Stanowiska komisji: 
 
���� Stanowisko Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Ochrony Środowiska 
– druk nr 3, 
���� Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego, Inwestycji i BudŜetu – druk nr 4, 
���� Stanowisko Komisji Rolnictwa, Handlu i Usług - druk nr 5. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – zapytał, czy ktoś z radnych chce zabrać głos w tym 
punkcie. Wobec braku uwag poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Rada Miejska w Lipianach 13 głosami za,  przy braku głosów przeciwnych i braku 
głosów wstrzymujących, jednogłośnie przyjęła uchwałę w sprawie zatwierdzenia taryf za 
zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków (XIII/102/2015). 
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Punkt 23 
 
Podjęcie uchwały Rady Miejskiej w sprawie zaliczenia  dróg  do  kategorii dróg 
gminnych i ustalenia ich przebiegu (Proj. Nr 104) - punkt poprowadził 
wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, który poprosił o stanowiska komisji w przedmiotowej 
sprawie. 
 
Stanowiska komisji: 
 
���� Stanowisko Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Ochrony Środowiska 
– druk nr 3, 
���� Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego, Inwestycji i BudŜetu – druk nr 4, 
���� Stanowisko Komisji Rolnictwa, Handlu i Usług - druk nr 5. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – zapytał, czy ktoś z radnych chce zabrać głos w tym 
punkcie. Wobec braku uwag poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Rada Miejska w Lipianach 13 głosami za,  przy braku głosów przeciwnych i braku 
głosów wstrzymujących, jednogłośnie przyjęła uchwałę w sprawie zaliczenia  dróg  do  
kategorii dróg gminnych i ustalenia ich przebiegu (XIII/103/2015). 
 

Punkt 24 
 
Podjęcie uchwały Rady Miejskiej w sprawie przyjęcia „Gminnego programu 
profilaktyki i rozwi ązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania 
narkomanii dla Gminy Lipiany na rok 2016”  (Proj. Nr 105) - punkt poprowadził 
wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, który poprosił o zabranie głosu Burmistrza Lipian. 
 
Burmistrz Lipian  – poprosił przewodniczącą GKRPA o scharakteryzowanie tego programu.  
 
BoŜena Kryśków Przewodnicząca GKRPA – poinformowała o szczegółach Gminnego 
programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania 
narkomanii dla Gminy Lipiany na rok 2016 oraz odczytała uzasadnienie do przedmiotowego 
programu.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – zgłosił wniosek o zmianę zapisu w § 8 w ostatnim 
wykropkowaniu zapisu na: „świetlic na terenie Gminy Lipiany” i poddał wniosek pod 
głosowanie. 
 
Rada Miejska w Lipianach 13 głosami za,  przy braku głosów przeciwnych i braku 
głosów wstrzymujących, jednogłośnie przyjęła wniosek Wiceprzewodniczącego Rady.  
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Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – zapytał, czy ktoś z radnych chce zabrać głos w tym 
punkcie. Wobec braku uwag poddał projekt uchwały pod głosowanie wraz z wcześniej 
przegłosowaną zmianą.  
 
Rada Miejska w Lipianach 12 głosami za,  przy braku głosów przeciwnych i 1 głosie 
wstrzymującym, większością głosów przyjęła uchwałę w sprawie przyjęcia „Gminnego 
programu profilaktyki i rozwi ązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania 
narkomanii dla Gminy Lipiany na rok 2016” (XIII/104 /2015). 
 

Punkt 25 
 
Podjęcie uchwały Rady Miejskiej w sprawie rozwiązania straŜy miejskiej (Proj. Nr 106) 
- punkt poprowadził wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, który poprosił o zabranie głosu 
Burmistrza Lipian.  
 

Burmistrz Lipian – poinformował, Ŝe wprowadzenie tego projektu będzie zaleŜało od tego 
czy Rada Gminy w Przelewicach upowaŜni Wójta Przelewic do podpisania porozumienia        
z Gminą Lipiany o rozwiązaniu StraŜy Miejskiej. Na sesji w dniu dzisiejszym Rada Gminy 
Przelewice podjęła uchwałę w tej sprawie i takie porozumienie zostało podpisane po sesji         
w Przelewicach. W związku z tym przedstawił on projekt uchwały o rozwiązaniu StraŜy 
Miejskiej z końcem stycznia 2016 r. Uchwała ta jest konsekwencją uchwały rady 
upowaŜniającej burmistrza do likwidacji tej jednostki.  
 
Radny Józef Golinowski – zapytał, czy Przelewice teŜ zgodziły się rozwiązać StraŜ Miejską 
i co będzie ze sprzętem straŜy.  
 
Burmistrz Lipian – poinformował, Ŝe zgoda na porozumienie o przyśpieszeniu okresu 
wypowiedzenia jest równoznaczna ze zgodą na likwidację straŜy. Jednak to Gmina Lipiany 
podejmuje uchwałę o likwidacji, a nie Przelewice, poniewaŜ StraŜ Miejska jest jednostką           
w strukturze naszego urzędu i to dlatego Rada Miejska w Lipianach podejmuję taką uchwałę. 
Zgodnie z porozumieniem rozliczenie majątku nastąpi w drodze porozumienia pomiędzy 
Burmistrzem Lipian i Wójtem Przelewic na zasadzie równego podziału. Wolę przejęcia 
samochodu wyraził Wójt Przelewic, burmistrz raczej nie widzi potrzeby przejmowania tego 
samochodu jako samochodu słuŜbowego. Wszystko zostanie dogadane, ewentualnie któraś 
gmina drugiej dopłaci. Wszystko to będzie rozliczone w drodze porozumienia między dwoma 
jednostkami i burmistrz będzie radnych o tym na bieŜąco informować. Wszystkie sprawy 
niezakończone zostaną przekazane do policji.  
 
Bogdan Sawa Sołtys Sołectwa Dębiec – zapytał, co gmina zrobi z radarem. Zapytał teŜ, co 
będzie z zyskami z rozliczonych przez policję mandatów.  
 
Burmistrz Lipian – poinformował, Ŝe mandaty wystawione będą dochodem gminy, 
natomiast te, które będzie juŜ rozliczała policja będą dochodem Skarbu Państwa. Odnośnie 
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radaru burmistrz nie wie jeszcze co z nim zrobić, moŜe będzie przekazany policji, poniewaŜ 
moŜe być on zarówno uŜywany jako radar stacjonarny, jak i przenośny.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – zapytał, czy ktoś z radnych chce zabrać głos w tym 
punkcie. Wobec braku uwag poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Rada Miejska w Lipianach 13 głosami za,  przy braku głosów przeciwnych i braku 
głosów wstrzymujących, jednogłośnie przyjęła uchwałę w sprawie rozwiązania straŜy 
miejskiej (XIII/105/2015). 

Punkt 26 
 
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych oraz sołtysów - punkt poprowadził 
wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Lipianach, który poprosił o zabranie głosu 
Burmistrza Lipian i udzielenie odpowiedzi na interpelację i zapytania radnych i sołtysów. 
 
Burmistrz Lipian  – odpowiedział na interpelację: 

1) Zalewanie posesji ul. Kopernika (radny Biernacki) – burmistrz poinformował, Ŝe 
będzie nadal   w tej sprawie pisał do Zarządu Dróg Powiatowych. W tej sprawie były 
juŜ pisane pisma i obiecano, Ŝe problem będzie rozwiązany, ale nie zostało to zrobione 
i będzie pisać nadal w tej sprawie.  

2) Wyjazd z ul. Kopernika (radny Biernacki)  – burmistrz poinformował, Ŝe kiedy 
dawna droga nr 3 była krajowa to GDDKiA nie wyraŜała zgody na utworzenie tam 
zjazdu, gdyŜ nie pozwalały na to przepisy i nawet chciano ten zjazd całkowicie 
zablokować. Obecnie sprawę będzie trzeba uzgodnić z Zarządem Dróg Wojewódzkich 
i nie będzie to takie łatwe, Ŝeby to uzgodnić pod kątem prawnym, a po drugie trzeba 
byłoby wykonać projekt i dokumentację. Obecnie burmistrz moŜe tylko wnioskować 
do Zarządu Dróg Powiatowych o podjęcie próby uzgodnienia takiego zjazdu. 
Burmistrz przyjmuje ten wniosek i spróbuje uzgodnić to z Zarządem Dróg 
Powiatowych.  

3) Komin ul. Kopernika (radny Biernacki)  – burmistrz poinformował, Ŝe jest to w tej 
chwili sprawa Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego, do którego została ona 
zgłoszona przez gminę. Burmistrz nie moŜe wejść na teren prywatny. Działanie 
merytoryczne moŜe podjąć tylko inspektor nadzoru. Na wniosek radnego burmistrz 
napiszę ponownie pismo do inspektora o kolejną interwencję.  

4) Numeracja posesji (sołtys Sawa) – burmistrz ma pismo Komendant StraŜy Miejskiej, 
Ŝe są w trakcie kontroli, w takim czasie nie mogli wszędzie dotrzeć, część ludzi jak 
sołtys zauwaŜył zareagowała i dokonała tej numeracji. Będzie potrzebna rekontrola 
tych posesji, gdzie właściciele nie dostosowali się do zaleceń i będzie to 
systematycznie robione. Kontrola jest w trakcie realizacji.  

5) Oświetlenie osiedla na Dębcu (sołtys Sawa) – burmistrz poinformował, Ŝe jest tam 
dość ciemno i przy ustalaniu miejsc, gdzie będzie w roku przyszłym montowane 
oświetlenie postara się załoŜyć tam jakąś lampę, ale nie obiecuję, poniewaŜ jest to 
kwestia ustaleń.  

6) Droga osiedle na Dębcu (sołtys Sawa) – burmistrz poinformował, Ŝe podjedzie tam     
i obejrzy drogę, ale ewentualne naprawy będą dopiero na wiosnę, nie w sezonie 
zimowym. Naprawa drogi to teŜ kwestia analizy, czy starczy nam na wszystkie 
remonty pieniędzy w budŜecie.  
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7) Roznoszenie przez sołtysów korespondencji Związku Gmin Dolnej Odry (sołtys 
Sawa) – burmistrz podkreślił, Ŝe nie było to polecenie tylko prośba.  

 
W kwestii pracy laboratorium informacji udzieli Kierownik SPZOZ. 
 
Aleksandra Hawryluk Kierownik SPZOZ w Lipianach  – poinformowała, Ŝe pacjenci 
SPZOZ, którzy wymagali wykonania badań zostali poinformowani juŜ tydzień wcześniej, Ŝe 
tego dnia laboratorium będzie zamknięte.  W tym dniu pojawiło się pięciu pacjentów, którzy     
o tym nie wiedzieli i uzyskali oni informację, Ŝe mogą przyjść następnego dnia lub pojechać        
i wykonać badania w Pyrzycach lub Gorzowie w ramach umowy jaką SPZOZ ma z tymi 
jednostkami. Lekarze wcześniej informowali pacjentów, którzy otrzymywali skierowania. 
Jeśli ktoś miał skierowanie otrzymane wcześniej i dopiero teraz chciał je zrealizować, no to 
juŜ w takim przypadku się nic nie poradzi.  
 
Bogdan Sawa Sołtys Sołectwa Dębiec – poinformował, Ŝe nie chodzi o skierowanie od 
lekarza tylko prywatnie, poniewaŜ w ramach tego punktu moŜna było zrobić teŜ badania 
prywatnie. Nie wszystkie badania krwi zleca lekarz, poniewaŜ twierdzi, Ŝe nie ma potrzeby       
i nie kaŜdą osobę stać, Ŝeby dojechać potem do Pyrzyc.  
 
Aleksandra Hawryluk Kierownik SPZOZ w Lipianach  – poinformowała, Ŝe badania 
prywatne nie leŜą w gestii SPZOZ i pacjent moŜe wykonać je w całej Polsce.  
 
Bogdan Sawa Sołtys Sołectwa Dębiec – poinformował, Ŝe gmina powinna być przyjazna dla 
ludzi, poniewaŜ cześć ludzi pracuje, rano przyjeŜdŜa i widzi kwitek na drzwiach, Ŝe gabinet 
jest zamknięty. 
 
Aleksandra Hawryluk Kierownik SPZOZ w Lipianach  – poinformowała, Ŝe jest to 
sytuacja wyjątkowa, jeden dzień w roku. Kiedyś w Lipianach punkt pobrań był czynny jeden 
raz w tygodniu, ale była potrzeba więc zostało to zwiększone do trzech razy w tygodniu. 
Pracownicy SPZOZ teŜ są ludźmi i kaŜdemu moŜe coś wypaść, a jest to tylko punkt pobrań, 
poniewaŜ samo laboratorium nigdy nie powstanie, poniewaŜ jest to zbyt mała jednostka i zbyt 
wysokie koszty.  
 
Burmistrz Lipian – poinformował, Ŝe zdarza się, Ŝe ludzie chorują, muszą załatwić swoje 
sprawy. Są takie momenty, Ŝe zamyka się całe jednostki, szkoły, urzędy. Gmina chce być 
przyjazna dla mieszkańców, ale nie da się spełnić wszystkich oczekiwań z dwóch powodów. 
Pierwszy to kontrakty z NFZ, które zapewniają takie środki i usługi jakie SPZOZ moŜe 
realizować. Po drugie nie ma specjalistów, poniewaŜ nie przewiduje tego kontrakt. Tak jak 
mówiła pani Kierownik, Ŝe punkt pobrań działa trzy razy w tygodniu i zamknięcie go raz        
w roku na jeden dzień to nie jest problem. MoŜna przeprosić pacjentów, którzy tego dnia 
chcieli oddać próbki do badań, ale był to tylko raz w roku.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – zapytał, czy ktoś z radnych chce jeszcze zabrać głos           
w tym punkcie. Wobec braku zgłoszeń przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 
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Punkt 27 
 

Wolne wnioski - punkt poprowadził wiceprzewodniczący Rady Miejskiej. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – poinformował, Ŝe w tym punkcie chce złoŜyć 
wniosek w sprawie wystąpienie Gminy Lipiany ze Związku Gmin Dolnej Odry. 
Konsekwencją przegłosowania takiego wniosku będzie złoŜenie do biura rady projektu takiej 
uchwały, nad którym Rada Miejska będzie procedowała w dalszym etapie. Zasadą jest, Ŝe 
wolne wnioski nie są dyskutowane tylko głosowane, poniewaŜ jest to temat kontrowersyjny     
i dyskusja w nim mogłaby być dość szeroka.  
 
Burmistrz Lipian – poinformował, Ŝe jeśli rada podejmie decyzję o wystąpieniu ze związku 
to skutek będzie na koniec roku 2016. Burmistrz poprosił o niepodejmowanie dziś tego 
wniosku, tylko na roboczym spotkaniu w sprawie tego tematu, które burmistrz chce 
zorganizować, Ŝeby przedyskutować temat. Burmistrz poprosił o wycofanie wniosku.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – poinformował, Ŝe przyjęcie przez radnych tego 
wniosku nie jest równoznaczne z wystąpieniem ze związku. Jest przygotowany projekt 
uchwały, który zostanie przekazany do biura rady i nad tym projektem uchwały będą 
pracować komisję rady miejskiej i być moŜe juŜ na kolejnej sesji rady padnie ostateczna 
decyzja. Wiceprzewodniczący ponowił wiec wniosek o wystąpienie Gminy Lipiany ze 
Związku Gmin Dolnej Odry. Wiceprzewodniczący odczytał równieŜ projekt uchwały, który 
zostanie w tej sprawie złoŜony do biura rady. Wiceprzewodniczący poddał swój wniosek pod 
głosowanie.  
 
Rada Miejska w Lipianach 8 głosami za,  przy 2 głosach przeciwnych i 3 głosach 
wstrzymujących, większością głosów przyjęła wniosek w sprawie przyjęcia do 
procedowania projektu uchwały w sprawie wystąpienia Gminy Lipiany ze Związku 
Dolnej Odry.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – poinformował, Ŝe następnym etapem procedowania 
będą posiedzenia komisji i sesja w tej sprawie.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – kolejny wniosek skierowany do burmistrz dotyczy 
zwolnienia z opłat za halę sportowo-rekreacyjną dla dzieci i młodzieŜy uczącej się z terenu 
Gminy Lipiany.  
 
Radny Dariusz Chrobrowski – poinformował, Ŝe Rada Miejska nie jest uprawniona do 
zwalniania kogokolwiek z opłat, gdyŜ regulamin korzystania z hali sam to określa. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – poinformował, Ŝe nie jest to wniosek o zwolnienie    
z opłat tylko wniosek skierowany do Burmistrza Lipian o rozwaŜenie takiej moŜliwości, 
poniewaŜ jest on kompetentny w tym zakresie. Wiceprzewodniczący zdaje sobie sprawę, Ŝe 
Burmistrz Lipian moŜe być niezadowolony z takiego wniosku, ale radni mając na uwadze 
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dobro dzieci powinni taki wniosek przyjąć. Budowa tej hali w duŜej mierze była 
podyktowana potrzebami dzieci i młodzieŜy i większość gmin ościennych nie ma opłat dla 
dzieci i młodzieŜy za wejście na halę. 
 
Radny Dariusz Chrobrowski – poinformował, Ŝe Gmina Lipiany pozyskuje nadal środki ze 
zwrotu VAT-u i będzie je pozyskiwać przez najbliŜsze lata w związku z tym nawet szkoła 
obciąŜona jest wynajęciem hali.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – poinformował, Ŝe pieniędzy z VAT gmina juŜ nie 
pozyskuje. Jednocześnie większość osób korzystających z hali to i tak są osoby starsze, więc 
te opłaty będą nadal wpływać i budŜet nie zawali się. Z opłat będą zwolnione tylko dzieci            
i młodzieŜ uczące się z terenu Gminy Lipiany.  
 
Radny Dariusz Chrobrowski – poinformował, Ŝe jest na hali częstym gościem, dawno 
przestał był dzieckiem i z opłat zwolniony nie będzie, ale gdyby na halę zabrał dwóch 
uczących się nastolatków ze swojej rodziny, to jest zwolniony z opłaty w jakiej części, a moŜe 
w ogóle.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – poinformował, Ŝe jeśli radny jest przeciwny, to 
moŜe głosować przeciwko, a naleŜy dać burmistrzowi moŜliwość zajęcia się takim 
wnioskiem.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – ponowił wniosek skierowany do burmistrz dotyczy 
zwolnienia z opłat za halę sportowo-rekreacyjną dla dzieci i młodzieŜy uczącej się z terenu 
Gminy Lipiany.  
 
Rada Miejska w Lipianach 5 głosami za,  przy 5 głosach przeciwnych i 3 głosach 
wstrzymujących, nie przyjęła wniosku w sprawie zwolnienia z opłat za korzystanie z hali 
sportowo-rekreacyjnej młodzieŜy szkolnej.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – poinformował, Ŝe ponowi swój wniosek w tej 
sprawie na następnej sesji. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – zapytał, czy w tym punkcie ktoś jeszcze chce zabrać 
głos. 
 
Radna Teresa Klimkiewicz – poinformowała, Ŝe ma wniosek do Burmistrza Lipian, Ŝeby 
zwrócił się na piśmie do Zarządu Dróg Powiatowych w Pyrzycach o wykonanie robót 
utrzymaniowych na drodze powiatowej Lipiany-Brzesko poprzez uporządkowanie 
oznakowania na skrzyŜowaniu Nowice-Wołczyn, gdzie znaki D1 ze schematami pod spodem 
leŜą praktycznie na ziemi, a jest to bardzo niebezpieczne skrzyŜowanie. Zwróciła się równieŜ 
o remont nawierzchni skrzyŜowania w m. Krasne tuŜ przy sklepie i porządne 
wyremontowanie nawierzchni zatoki autobusowej, na której zatrzymują się autobusy               
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z dziećmi w m. Krasne. Zwróciła się równieŜ o usuniecie połamanych krzaków na drodze 
Lipiany-Skrzynka. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – zapytał, czy w tym punkcie ktoś jeszcze chce zabrać 
głos. 
 
Radny Dariusz Janik – zapytał, czy sprzedawane działki na ul. Barlineckiej zostały 
sprzedane przez gminę, czy nie.  
 
Burmistrz Lipian – poinformował, Ŝe sprzedano jedną z trzech działek.  
 
Radny Dariusz Janik – poinformował, Ŝe w budŜecie jest zaplanowane wykonanie rurociągu 
z wodą do tych działek, to radny proponuję wycofanie pozostałych dwóch działek ze 
sprzedaŜy, wykonanie rurociągu, ponownej wyceny i dopiero wprowadzenie tych działek do 
sprzedaŜy. Wzrasta wartość działek po wykonaniu rurociągu z wodą, a w tej chwili jest 
wycena bez tego rurociągu.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – zapytał, czy w tym punkcie ktoś jeszcze chce zabrać 
głos. 
 
Bogdan Sawa Sołtys Sołectwa Dębiec – poinformował, Ŝe chce złoŜyć mieszkańcom 
Ŝyczenia szczęśliwego nowego roku, a radzie większego zwracania uwagi na wnioski sołectw.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – zapytał, czy w tym punkcie ktoś jeszcze chce zabrać 
głos. 
 
Radny Dariusz Janik – stwierdził, Ŝe proponuje przegłosować jego propozycję o wycofanie 
ze sprzedaŜy dwóch działek z ul. Barlineckiej, które nie zostały sprzedane, wykonanie 
rurociągu, ponowną wycenę i dopiero ich sprzedanie, poniewaŜ to podniesie znacznie wartość 
działek, a w tej chwili sprzedając te działki będzie to działanie na szkodę gminy.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – poinformował, Ŝe burmistrz ma obowiązek 
wykonać ponowną wycenę po inwestycji, poniewaŜ inaczej naruszyłby prawo.  
 
Radny Dariusz Janik – poprosił o zanotowanie tej odpowiedzi i trzyma za słowo.  
 
Burmistrz Lipian – poinformował, Ŝe nie będzie ogłaszał przetargu na razie na te działki. 
Będzie chciał jak najszybciej z Kierownikiem GZK wykonać tą inwestycję i po wykonaniu tej 
inwestycji zostanie dokonana nowa wycena.  
Burmistrz poinformował radnych, Ŝe będzie wnioskował o wprowadzenie znacznie wyŜszej 
opłaty adiacenckiej niŜ jest obecnie. Obecnie koszty naliczenia opłaty adiacenckiej są wyŜsze 
niŜ opłata za podział jednej działki na trzynaście mniejszych działek. Jest to dla burmistrza 
nielogiczne i dlatego będzie rozmawiał na ten temat z radnymi, poniewaŜ nasza opłata jest 
nieadekwatna temu,  do czego powinna słuŜyć.  
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Odnośnie wniosku radnego Janika, to zostanie to właśnie tak zrobione i jest to oczywiste.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – zapytał, czy w tym punkcie ktoś jeszcze chce zabrać 
głos. Wobec braku zgłoszeń przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.  
 
 

Punkt 28 
 

Zamknięcie obrad XIII sesji Rady Miejskiej w Lipianach – przewodniczący zamknął 
obrady sesji.   
 
Godz. 18.00 
 
 
 
 
Protokołował:      
mgr Wiktor Jarocki  
- SAMODZIELNY REFERENT  DS. OBSŁUGI RADY I JEJ ORGANÓW  

  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ 
 
 

Mariusz Marek Przybylski 


